
 

 
LAEVA  VALLAVOLIKOGU 

 
ISTUNGI PROTOKOLL                                                                                                                              
 
Laeva                                               17. 12. 2013  nr 4 
 
Algus kell 13.15, lõpp kell 15.25 
Juhatas Kaido Põdersoo 
Protokollis vallasekretär Helen Mägi 
Osa võtsid volikogu liikmed: Jüri Koster, Karmen Kukk, Harri Orro, Arvo Pennonen,  Kaido 
Põdersoo,  Külli Suvi,  Merike Veemaa, Elviire Villa, Ago Vooremäe.   
 
Osalesid: vallavanem Kalev Kurs, finantsjuht-pearaamatupidaja Ulvi Viilvere, abivallavanem 
Kaimo Puniste, sotsiaaltöö juht Maire Jõgi, vallasekretär Helen Mägi. 
 
Päevakorra projekt: 
1. Laeva valla 2013. a. eelarve III lisaeelarve vastuvõtmine 
2. Laeva Vallavolikogu 29.11.2011 määruse nr 49 „Sotsiaaltoetuste maksmise kord“ muutmine  
3. Laeva valla 2014. a. eelarve vastuvõtmine (I lugemine)                                     
4. Laeva valla Avatud Noortekeskuse põhimääruse kinnitamine                                                                      
5. Jooksvad küsimused ja info                                                                       
 
Päevakorra projekti kinnitamise poolt päevakorrana oli 9 volikogu liiget. 
 
1. Laeva valla 2013. a. eelarve III lisaeelarve vastuvõtmine 
Kuulati  Ulvi Viilvere selgitusi lisaeelarve kohta. Vähenesid kruusakarjäärist saadavad tulud. 
Rohkem on laekunud tulusid majandustegevusest ja tulumaksust. Kogu sihtotstarbeline tulu on 
laekunud. Eelnõud on arutatud eelarvekomisjonis ja vallavalitsuses. Vallavalitsus otsustas suunata 
eelnõu vallavolikogu menetlusse. 
Elviire Villa tegi ettepaneku preambulisse sisse viia määruse kehtestamise alusena Laeva 
Vallavolikogu 30.10.2012 määruse „Laeva valla eelarve koostamise, vastuvõtmise, täitmise ja 
aruandluse korra“ §  8 p 10 – lisaeelarve eelnõud võib menetleda ühel lugemisel juhul kui 
volikogu ei otsusta teisiti. 
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et Laeva valla 2013. aasta eelarve III 
lisaeelarve vastu võtta ühe lugemisega. 
Poolt oli 9 volikogu liiget. 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et Laeva valla 2013. aasta eelarve III 
lisaeelarve vastu võtta. 
Poolt oli 9 volikogu liiget. 
OTSUSTATI: vastu võtta Laeva Vallavolikogu määrus nr 3 „Laeva valla 2013.a eelarve III 
lisaeelarve vastuvõtmine“. 
 



 

2. Laeva Vallavolikogu 29.11.2011 määruse nr 49 „Sotsiaaltoetuste maksmise kord“ 
muutmine   
Arvo Pennonen küsis, millist eelnõud hakatakse arutama. 
Maire Jõgi selgitas, et kuna määrusele on esitanud parandusettepanekuid nii vallavalitsus, 
vallavolikogu liige kui majanduskomisjon ning haridus- ja kultuurikomisjon, arutatakse istungil 
ühtset määruse muutmise eelnõud, mis sisaldab kõiki ettepanekuid. 
 
Sotsiaaltoetuse maksmise korra § 4 lõike 4 (lapsetoetuse maksmine) – eelnõu § 1 punktide 1 kuni 
3 -  muutmine.  
Arvo Pennonen ja Elviire Villa põhjendavad komisjonide seisukohti. 
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et maksta lapsetoetust järgmiselt: 1. osa 200 
eurot, 2. osa 100 eurot ja 3. osa 100 eurot. 
Poolt oli 1 volikogu liige, vastu 2 volikogu liiget, erapooletu 6 volikogu liiget. 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et maksta lapsetoetust järgmiselt: 1. osa 150 
eurot, 2. osa 100 eurot ja 3. osa 150 eurot. 
Poolt oli 7 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige, erapooletu 1 volikogu liige. 
 
Sotsiaaltoetuse maksmise korra § 4 lõike 6 (lapsetoetust ei maksta, kui kui taotleja ei ole saanud 
sünnitoetuse esimest osa või laps on peale esimese osa väljamakset olnud registreeritud teise 
omavalitsuse elanike registrisse) – eelnõu § 1 punkt 6 -  kehtetuks tunnistamine. 
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et tunnistada sotsiaaltoetuse maksmise korra § 
4 lg 6 kehtetuks. 
Poolt oli 9 volikogu liiget. 
 
Istungi juhataja selgitas, et sotsiaaltoetuse maksmise korra § 7 lg 2 kohaselt on kooliminekutoetuse 
suuruseks 32 eurot. Eelnõu kohaselt võiks kooliminekutoetuse suuruseks olla 150 eurot. Teisi 
ettepanekuid ei esitatud. 
Karmen Kukk küsis, et kas kooliminekutoetust saavad kõik Laeva valla lapsed või ainult need, kes 
lähevad Laeva Põhikooli. Maire Jõgi vastas, et toetust saavad kõik lapsed, kelle registrijärgne 
elukoht on Laeva vald. 
 
Sotsiaaltoetuse maksmise korda § 7¹ (kooli lõpetamise toetus) – eelnõu § 1 p 6 -  lisamine. Istungi 
juhataja selgitas, et algse eelnõu kohaselt makstaks põhikooli lõpetamise puhul 25 eurot, 
gümnaasiumi ja kutseõppeasutuse lõpetamise puhul 50 eurot ning gümnaasiumi kuldmedaliga 
lõpetamise puhul 100 eurot ja hõbemedaliga lõpetamise puhul 75 eurot. Majanduskomisjon on 
teinud ettepaneku maksta 50 eurot ka kõrghariduse I astme lõpetamise puhul ja 100 eurot II astme 
lõpetamise puhul. Haridus- ja kultuurikomisjon on teinud ettepaneku maksta põhikooli neljade, 
viitega ja kiitusega lõpetamise puhul samuti 50 eurot.   
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et maksta põhikooli lõpetajale 25 eurot. 
Poolt oli 9 volikogu liiget. 
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et lisada toetuste saajate hulka kõrghariduse 1. 
astme lõpetajad. 
Poolt oli 9 volikogu liiget. 
 
Karmen Kukk palus selgitada, kas iga kord mingi kooli lõpetades saab kooli lõpetamise toetust. 



 

Elviire Villa tegi ettepaneku lisada eelnõu § 7¹ lõikesse 1 sätte täpsustamiseks sõna 
„esmakordselt“. 
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et lisada § 7¹ sõna „esmakordselt“ – kooli 
lõpetamise toetust makstakse esmakordselt üldhariduskooli, kutseõppeasutuse päevase õppevormi 
ja ja kõrgkooli lõpetajale. 
Poolt oli 8 volikogu liiget, 1 volikogu liige oli erapooletu. 
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et maksta kooli lõpetamise toetust 
kõrghariduse II astme lõpetajatele. 
Poolt oli 8 volikogu liiget, 1 volikogu liige oli erapooletu. 
 
Esitati ettepanek maksta toetust doktoriõppe lõpetamisel. 
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et maksta kooli lõpetamise toetust doktoriõppe 
lõpetamisel. 
Poolt oli 9 volikogu liiget. 
 
Istungi juhataja selgitas, et tuleb kokku leppida doktoriõppe lõpetamisel makstav toetuse määr. 
Toetuse määraks pakutakse 250 eurot. 
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et maksta doktoriõppe lõpetamisel toetust 250 
eurot. 
Poolt oli 9 volikogu liiget. 
 
Arvo Pennonen selgitas, et kiituse all on peetud silmas õppenõukogu otsustatud ja kirjalikult 
vormistatud kiitust, suuline kiitus ei loe. 
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et maksta gümnaasiumi kuldmedaliga 
lõpetamise puhul 100 eurot ja hõbemedaliga lõpetamise puhul 75 eurot ning põhikooli neljade, 
viite ja ja kiitusega lõpetamise puhul 50 eurot.  
Poolt oli 8 volikogu liiget, 1 volikogu liige oli erapooletu. 
 
Elviire Villa selgitas, et määruse eelnõu § 7¹ lõike 5 eesmärk on, et laps saaks raha kindlasti enda 
kätte. Kuna käesoleva korra eesmärk pole tunnustamine, tuleks tunnustamiseks vastu võtta eraldi 
kord. 
Karmen Kukk avaldas arvamust, et hüvitise võiks välja maksta nii ülekandega kui sularahas.  
Elviire Villa avaldas arvamust, et pangakontole võiks raha kanda siis, kui laps seda soovib. 
Arvo Pennonen avaldas arvamust, et lõpuaktusel ei ole võimalik raha üle anda, kuna lapsed käivad 
erinevates koolides Eesti erinevates paikades. 
 
Istungi juhataja paneb hääletusele, et kes on selle poolt, et § põhikooli ja gümnaasiumi lõpetajatele 
makstakse toetus koolidest laekunud nimekirjade alusel ülekandega lõpetaja arvelduskontole või 
sularahas. 
Poolt oli 9 volikogu liiget. 
 
Sotsiaaltoetuste maksmise korra § 5 lõike 2 (matusetoetuse määraks on 128 eurot) – eelnõus § 1 p 
7 - muutmine. 
 



 

Istungi juhataja selgitas, et teisi ettepanekuid matusetoetuse määra suurendamiseks peale 150 euro 
ei ole. 
Otsustatati, et matusetoetuse määraks jääb 150 eurot. 
 
Sotsiaaltoetuste maksmise korra § 8 lõike 4 (Laeva Põhikooli õpilastele, kes ei saa kasutada 
ühistransporti ja kelle kodu asub rohkem kui kahe kilomeetri kaugusel koolist, sõlmitakse 
lapsevanema või teda asendava isikuga leping laste koolisõidu kulude kompenseerimiseks 
määraga 0,13 eurot kilomeeter) – eelnõus § 1 p 8 - muutmine. 
Maire Jõgi selgitas, et koolisõidutoetust vajavad 4 peret, sõitjaid on rohkem. Vallavalitsus on 
teinud taotluse bussiliini Tabivere – Koogi – Kõnnujõe – Laeva avamiseks. Tartu maavalitsusest 
öeldi, et Jõgeva maavalitsus on nõus transpordi korraldamisega abistama. Sellel liinil hakkaks 
kooli sõitma 9 last.  
Kalev Kurs selgitas, et Tabiverest sõidaks bussiga 4 last ja Kõnnujõelt 4 last. 
Maire Jõgi selgitas, et koolisõidutoetuse määr võiks olla 0,2 eurot. 
Volikogu liikmed olid nõus, et koolisõidutoetuse määraks jääb 0,2 eurot kilomeeter. 
 
Sotsiaaltoetuste maksmise korra § 10 (eakate sünnipäevatoetus) – eelnõus § 1 p 9 - muutmine. 
 
Maire Jõgi selgitas, et siiani on olnud kuni 6 eurot. Eakate sünnipäevatoetus võiks olla 15 eurot, 
kingitus ja potilill. Vastava paragrahvi võiks muuta kolmelõikeliseks, lisada, et alates 81 eluaastast 
makstakse sünnipäevatoetust igal aastal.  
Vallavolikogu liikmed tegid ettepaneku, et kingituseks võiks olla 10-eurone kinkekaart ja lillepott. 
Maire Jõgi selgitas, et talvel on lilled oluliselt kallimad ja kindlasti ei tule selle summaga välja. 
Peaks arvestama, et kuluda võib kuni 20 eurot. 
Kalev Kurs tegi ettepaneku, et eakate sünnipäevatoetust võiks ikkagi maksta alates 81. eluaastast 
igal sünnipäeval. 
Volikogu liikmed olid nõus, et eakate sünnipäevatoetuse maksumuseks jääb kuni 20 eurot ja alates 
81. eluaastast makstakse eakate toetust igal sünnipäeval. 
 
Sotsiaaltoetuste maksmise korda § 10¹ (juubelitoetus) – eelnõu § 1 p 10 -  lisamine. 
Istungi juhataja selgitas, et tegemist on täiesti uue paragrahviga. Toetuse määrad on komisjonides 
paika loksunud.  
 
Kõik volikogu liikmed olid nõus § 10¹ lisamisega. 
 
Sotsiaaltoetuste maksmise korra § 11 lg 1 (lastega pere toetus) – eelnõus § 1 p 11 - muutmine. 
Maire Jõgi selgitas, et lastega pere toetust võiksid saada taotleda vähekindlustatud pered, kelle 
kolme eelneva kuu keskmine netosissetulek pereliikme kohta on alla 150 eurot. Kultuuri- ja 
hariduskomisjon on teinud ettepaneku, et sissetuleku summa pereliikme kohta võiks olla 200 
eurot. Praegune piirmäär on nii väike, et pool rahast on veel alles. Tegemist pole nö puhta rahaga, 
vaid sellest lähevad maha kõik muud maksed, näiteks kommunaalkulud. 
Kõik volikogu liikmed olid nõus, et jääb 200 eurot. 
 
Sotsiaaltoetuste maksmise korra § 11 lg 3 (lastega pere toetuse suurus) – eelnõus § 1 p 12 - 
muutmine. 
Maire Jõgi selgitas, et praegu on lastega pere toetuse suurus kuni 64 eurot lapse kohta aastas, aga 
võiks olla kuni 200 eurot aastas. 
Kõik volikogu liikmed olid nõus, et jääb kuni 200 euro aastas. 
 



 

Sotsiaaltoetuste maksmise korra § 12 lg 1 (suvelaagris osalemise toetus) – eelnõus § 1 p 13 - 
muutmine. 
Maire Jõgi selgitas, et praegu on suvelaagris osalemise toetust on õigust taotleda vähekindlustatud 
peredel, kelle kolme eelneva kuu keskmine netosissetulek pereliikme kohta on alla 115 euro, aga 
võiks olla 150 eurot. Komisjonidel pole olnud teistsuguseid ettepanekuid. 
Karmen Kukk küsis, et mis on suvelaagrisse saamise kriteeriumid. 
Maire Jõgi selgitas, et laagrisse on saanud vähekindlustatud perede lapsed. Nõus, et tublid pered ja 
lapsed vajaksid tunnustamist, aga selleks peaks vastu võtma eraldi korra, käesoleval juhul on 
tegemist sotsiaaltoetuste maksmise korraga. 
Eviire Villa avaldas arvamust, et ka selle toetusesaamise piirmäär võik olla kuni 200 eurot, kõik 
ühtemoodi.See ei ole kokkuhoiu koht. 
Jüri Koster küsis, et kas eelarve peab kolmekordse tõusu vastu. 
Elviire Villa vastas, et need on piirmäärad. Eelarves on 8000 eurot, aga välja maksta on saadud 
ainult 4000. 
 
Istungi juhata pani hääletusele, et kes on selle poolt, et suvelaagris osalemise toetust oleks õigust 
taotleda vähekindlustatud peredel, kelle kolme eelneva kuu keskmine netosissetulek pereliikme 
kohta on alla 200 euro kuus. 
Poolt oli 9 volikogu liiget. 
 
Istungi juhataja pani hääletusele eelnõu tervikuna vastuvõtmise. 
Poolt hääletas 8 volikogu liiget, 1 volikogu liige jäi erapooletuks. 
 
OTSUSTATI: vastu võtta Laeva Vallavolikogu otsus nr 4 „Laeva Vallavolikogu 29.11.2011 
määruse nr 49 „Sotsiaaltoetuste maksmise kord“ muutmine“ 
   
 
3. Laeva valla 2014. a. eelarve vastuvõtmine (I lugemine)                                     
Ulvi Viilvere selgitas, et täna on 2014. aasta eelarve 1. lugemine ja palub esitada eelarve projekti 
kohta küsimusi. 
Karmen Kukk märkis, et eelarve projektis pole raha kultuurimaja laudlinade jaoks. 
Noortekeskusele peaks planeerima rohkem kui ainult palgakulu. 
Ulvi Viilvere selgitas, et pidude korraldajad on enamasti omad laudlinad ise kaasa toonud. 
Noortekeskusele vajaminev raha on praegu kultuurimaja all. 
Elviire Villa ütles, et põhitegevuse kulu jääb sel aastal miinusega. Kust hakatakse kokku hoidma. 
See, et pangas on raha, ei tähenda et meil hästi läheb. Kes võttis vastu otsuse, et talukool tasuta 
rendile anda? Mille alusel rendile anti? Volikogu pole sellist otsust vastu võtnud, tegemist on 
kinnisasjaga. 
Ago Vooremäe ütles, et rendileandmist arutati infona, aga otsust pole. 
Karmen Kukk küsis, mis on lepingu eesmärk. 
Kalev Kurs vastas, et majja tegevust viia. 
Istungi juhata ütles, et selle lepingu juurde tullakse kindlasti tagasi. 
Elviire Villa küsis, miks soetatud buss ei too meile mingit raha tagasi. 
Ago Vooremäe ütles, et oli juttu sellest, et bussi ei anta igaühele kasutada. 
Arvo Pennonen ütles, et bussis on 8 kohta, st tegemist on sisuliselt autoga ja see ei kata kõiki 
vajadusi. 
 
Volikogu liikmed leppisid kokku, et järgmine volikogu toimub 4. veebruaril 2014. aastal, algusega 
kell 15.30. 



 

 
Arvo Pennoen tegi ettepaneku, et parandusettepanekud esitataks e-posti aadressile laeva@laeva.ee 
või paberkandjal vallakantseleisse.  
 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on nõus, et lõpetada Laeva valla 2014. eelarve projekti I  
lugemine ja suunata see II lugemisele ning avalikule väljapanekule ettepanekute tegemiseks. 
Poolt oli 8 volikogu liiget, 1 volikogu liige jäi erapooletuks. 
 
OTSUSTATI: Lõpetada Laeva valla 2014.a. eelarve projekti I lugemine ja suunata see II 
lugemisele ning avalikule väljapanekule ettepanekute tegemiseks. 
 
 
4. Laeva valla Avatud Noortekeskuse põhimääruse kinnitamine  
 
Istungi juhataja andis sõna Karmen Kukele. Karmen Kukk selgitas, mis tähendavad tasulised 

teenused. 
Istungi juhataja paneb hääletusele, kes on nõus, et kinnitada Laeva valla Noortekeskuse 
põhimäärus antud kujul. 
 
OTSUSTATI: vastu võtta Laeva Vallavolikogu määrus nr 5 „Laeva valla Avatud 
Noortekeskuse põhimääruse kinnitamine“. 
 
5. Jooksvad küsimused ja info    
Kuulati vallavanema informatsiooni, mis võeti teadmiseks. 

                                                                    
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/ 
 
Kaido Põdersoo 
Vallavolikogu esimees 


